



Name	Farida Ahmed Abdali
Current Position	Clinical Nursing Director
Years of Experience:	16 Years
Education	Master of Science in Nursing, Medical- Surgical Nursing, King Abdulaziz University, 2017
Professional Experience	<ol style="list-style-type: none">1. Clinical Practice provided direct patient care and developed clinical skills in different nursing specialties2. Held several leadership positions, including Clinical Nursing Director and had been responsible for overseeing nursing operations, managing staff, and ensuring high standards of patient care3. Contributed to nursing education as a Program Director for a Post Graduate Diploma in Nursing and has been involved in training and mentoring nursing staff. She has also participated as a speaker at various nursing conferences, sharing the knowledge and expertise with peers.4. Engaged in research activities, including being a peer reviewer for nursing journals and publishing studies
Professional Memberships and Affiliation	Saudi Nursing Associations
Specialization/Areas of Expertise:	Pediatrics, Surgical, VIP, FMD, Field medicine hospital, Emergency, Radiology, and HHC
Key Achievements	<ol style="list-style-type: none">1. Directed Nursing Operations across various nursing departments, enhancing patient care and team collaboration.2. Led Quality Improvement Projects that increased treatment accuracy and patient satisfaction.3. Presented at National Nursing conferences and published research in leading nursing journals.4. Completed Advanced Certifications in quality management and leadership, directly improving operational efficiency.5. Served as Peer Reviewer for prestigious nursing journals, maintaining high research standards.
Contributions to Nursing Profession and SNA	I am a clinical nursing director with 16 years of extensive experience in HHC, radiology, surgical, pediatric, and emergency nursing. I have successfully led numerous quality improvement, significantly enhancing operational efficiency and patient care. My role involves developing and conducting training for the teams, which has bolstered our department's response capabilities and overall performance. I actively mentor our nursing staff, promoting continuous professional growth and improved patient outcomes. I am enthusiastic about bringing this expertise to the Saudi Nurses Association to advance nursing practices and professional development programs.
Vision for the SNA	"My vision for the Saudi Nurses Association is to empower the nursing profession through specialized professional development and enhanced influence in healthcare policy. We aim to foster a collaborative environment where specialized skills and evidence-based practices lead to world-class healthcare. By expanding our membership and strengthening outreach, we can significantly improve public health outcomes across Saudi Arabia."





الاسم	فريده احمد يحي عبدلي
الوظيفة الحالية	مدير التمريض الإكلينيكي
سنوات الخبرة	16 سنة
التعليم	ماجستير علوم التمريض- تمريض الباطني جراحي- جامعة الملك عبد العزيز - 2017
الخبرات المهنية	<ol style="list-style-type: none">1. الممارسة السريرية: من خلال تقديم الرعاية المباشرة للمرضى وتطوير مهارات سريرية في تخصصات التمريض المختلفة.2. العمل بعدة مناصب قيادية، بما في ذلك مدير التمريض السريري، ومسؤولية الإشراف على اعمال التمريض، وإدارة الموظفين، وضمان تقديم رعاية المرضى بمعايير عالية.3. المساهمة في تعليم التمريض كمدير برنامج لدبلوم الدراسات العليا في التمريض المشاركة في تدريب وتوجيه التمريض. والمشاركة كمتحدثة في مؤتمرات التمريض المختلفة، مشاركة المعرفة والخبرة مع الزملاء.4. المشاركة في أنشطة البحث العلمي ونشر الدراسات التمريضية المحكمة، بما في ذلك العمل كمراجع ابحاث في العديد من مجالات التمريض.
العضويات والانتماءات المهنية	عضو جمعية التمريض السعودي
التخصص/مجالات الخبرة	الجراحة، الأطفال، الطوارئ، اشعه، ورعاية منزليه
الإنجازات الرئيسية	<ul style="list-style-type: none">• الإشراف على اعمال التمريض في مختلف الأقسام، مساهمة في تعزيز رعاية المرضى وتحسين التعاون بين الفرق.• قيادة مشاريع لتحسين الجودة، أدت إلى زيادة جودة الرعاية ورفع مستوى رضا المرضى.• تقديم مشاركات في مؤتمرات التمريض الوطنية ونشر أبحاث في مجلات التمريض الرائدة.• الحصول على شهادات متقدمة في إدارة الجودة والقيادة، مما أثر بشكل مباشر في تعزيز كفاءة العمليات.• العمل كمراجع ابحاث لمجلات التمريض المرموقة، محافظًا على المعايير العالية للبحوث.
المساهمات في مهنة التمريض وجمعية التمريض السعودية	أشغل حاليًا منصب مدير التمريض الإكلينيكي، وأمتلك خبرة واسعة تزيد عن 16 عامًا في مجالات التمريض المنزلي، الأشعة، الجراحة، تمريض الأطفال، والطوارئ. لدي سجل حافل بقيادة مشاريع تحسين الجودة التي أسهمت بشكل ملحوظ في تعزيز كفاءة العمليات وجودة الرعاية الصحية. أعمل على تطوير وتنفيذ برامج تدريبية لفرق التمريض، مما ساهم في تقوية قدرات الاستجابة وتحسين الأداء العام للأقسام. كما اشارك بتوجيه طاقم التمريض بشكل فعال، داعمًا لنموهم المهني المستمر وتحقيق تحسينات ملحوظة في نتائج المرضى. أنطلق بشغف للإسهام بخبراتي في جمعية التمريض السعودية لتعزيز ممارسات التمريض وبرامج التطوير المهني.
الرؤية لجمعية التمريض السعودية	اطمح من خلال الجمعية التمريض السعودية لتمكين مهنة التمريض من خلال تطوير مهني متخصص وتعزيز دورها في صياغة سياسات الرعاية الصحية. والسعي لخلق بيئة تعاونية تقود فيها المهارات المتخصصة والممارسات المستندة إلى البراهين إلى تقديم خدمات صحية بمعايير عالمية. من خلال توسيع قاعدة أعضاء الجمعية وتعزيز جهود التواصل، سنتمكن من تحسين نتائج الصحة بشكل ملموس في كافة أنحاء المملكة العربية السعودية.

